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Ledamöter  
Micael Svensson (S), Ordförande  
Georg Guldstrand (M), 1:e vice ordförande  
Lotta Hallberg (S), 2:e vice ordförande  
Inga-Gull Gyllestål (S) 
Oskari Anundi (S) Ersätts av Leif Andersson (S) 
Leif Olsson (C) Ersätts av Bengt Brunius (L) 

 

Sofia Sandänger (M)  
Hasse Ikävalko (M)  
Niklas Hallberg (SD)  

Ersättare 
Leif Andersson (S) 
Marianne Gustafson (S) 
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Anders Johansson (M) 
Christina Zetterstrand (M) 
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Övriga tjänstemän 
Kenneth Lundqvist, Förvaltningschef 
Ann Malm, avdelningschef Affärsstöd 
Anders Björk, avdelningschef Fordon, Förråd och Verkstad 
Carina Andersson, avdelningschef Personal- och Kontorsservice 
Niclas Bodeklint, avdelningschef Dataservice 
Martin Dahl, avdelningschef Entreprenad 
Iréne Backlund, kemikaliesamordnare 
Karin Almroth, nämndsekreterare 

Justeringens plats och tid 
Pantängen, Västerängsgatan 6, fredagen 23 september 2022.  

Tillkännagivande av protokoll 
Justeringen tillkännagiven på kommunens digitala anslagstavla den 26 september 2022 

Paragrafer §§ 76-91 

Underskrifter 

Sekreterare   ..........................................................................  
 Karin Almroth 
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 Micael Svensson 

Justerare  ..........................................................................  
 Lotta Hallberg 
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§ 76  

Nämndens öppnande 

Servicenämndens beslut 
Ordförande hälsar alla välkomna till dagens nämndsammanträde på Pantängen. 
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§ 77 2847 

Val av justerare 

Servicenämndens beslut 
För justering av protokoll väljs Lotta Hallberg (S) med Sofia Sandänger (M) 
som ersättare. 
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§ 78  

Föredragning och Ajournering 

Servicenämndens beslut 
Föreslagen föredragningslista gås igenom och godkänns. 

Mötet ajournerade sig mellan kl. 15.27–15.47. 
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§ 79 Dnr SN 2022-000771.1.3.1 

Remiss: Riktlinjer för Kulturmiljövården  

Servicenämndens beslut 
Servicenämnden beslutar att avstå från yttrande. 

Sammanfattning av ärendet 
Riktlinjer för kulturmiljövården är kopplade mot Borås Stads översiktsplan. 
Syftet med dessa riktlinjer är att skapa för beställande förvaltningar och bolag 
inom Borås Stad ett kunskapsunderlag och förtydligande hur de ska hantera 
kulturmiljövårds intressen som anges i Borås Stads Översiktsplan. Riktlinjer ska 
i första hand användas i kommunens samhällsplanering vid revidering och 
upprättande av detaljplaner. 

 

Då Servicenämnden är en utförarnämnd som levererar tjänster inom 
stadsteknik, IT och administration till förvaltningar och bolag inom Borås Stad. 
Som sådan arbetar inte nämnden direkt ut mot samhällsplanering utan till varje 
uppdrag finns en beställare identifierad och där av avstår Servicenämnden från 
att yttra sig.  

 

Beslutsunderlag 
1. Riktlinjer för Kulturmiljövård (remissupplaga) 
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§ 80 Dnr SN 2022-000821.1.3.1 

Remiss: Motion av Magnus Sjödahl (KD): Minska 
matsvinnet 

Servicenämndens beslut 
Servicenämnden tillstyrker remissen ”Minska matsvinnet” och ställer sig positiv 
till att frågan utreds närmare.  

Sammanfattning av ärendet 
Motionären föreslår att de förvaltningar som serverar lunch ska undersöka 
möjligheten för anställda att köpa med sig överbliven mat från den lunch som 
serverats på respektive plats.                                                                           
Inom Servicenämndens område finns två enheter som serverar lunch; en 
personalrestaurang på Pantängen och den drivs i egen regi. Den andra enheten, 
Stadshusgrillen, omfattar två caféer och en restaurang. Den drivs med 
Lokalförsörjningsförvaltningen som beställare.                                                
Servicenämnden ställer sig positiv till förslaget att undersöka möjligheten för 
anställda att kunna köpa med sig överbliven mat från luncherna. Att minska 
matsvinnet i alla led i processen, från inköp av livsmedel till färdig portion mat, 
är angeläget. För att kunna erbjuda personal att köpa överbliven mat behöver 
man även undersöka de praktiska delarna; hur maten ska förpackas, kylas ner 
och förvaras.                            

Beslutsunderlag 
1. Remiss: Motion av Magnus Sjödahl (KD): Minska matsvinnet 
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§ 81 Dnr SN 2022-000831.1.3.1 

Remiss: Strategier för den långsiktiga utvecklingen av 
Fristad, Dalsjöfors, Viskafors och Sandared 

Servicenämndens beslut 
Servicenämnden avstår från att yttra sig.        

Dokumentet bygger på fakta samt inhämtad information och kunskap från 
invånarna i serviceorterna.  

I serviceorterna bor idag 13 % av kommunens invånare, räknar man med den 
delen av invånare som är boende i kommundelar som är beroende av 
serviceorterna blir siffran 33 %. Prognosen av befolkningsökning inom Borås 
Stad är 30 000 nya invånare från 2018 till år 2035.  

 

Servicenämnden har ingenting att erinra mot framtagna strategier, då berörd 
remiss ligger utanför nämndens verksamhetsområde avstår servicenämnden 
från yttrande.  

 

Sammanfattning av ärendet 
Dokumentet är ett komplement till översiktsplan och ej ett formellt tillägg. 
Dokumentet kommunicerar Borås Stads vilja både internt och till omvärlden 
och ger invånare, näringsliv, föreningar och andra aktörer som också arbetar för 
serviceorternas utveckling möjlighet att i sin tur fatta långsiktiga beslut som 
verkar i samma riktning. Dokumentet skall ses som en vägledning om 
markanvändningsområden, där områden pekas ut som lämpliga att titta vidare 
på för ny bebyggelse eller någon annan typ av ny utveckling. Dokumentet pekar 
också ut områden som inte anses vara lämpliga av orsaker som t.ex. kan vara 
kuperad terräng eller områden med värden viktiga att ta hänsyn till.  

 

Dokumentet ger ett stöd till serviceorternas framtida utveckling och 
kommunicerar samtidigt stadens viljeinriktning i syfte att utveckla 
serviceorterna.  

Beslutsunderlag 
1. Remiss: Strategier för den långsiktiga utvecklingen av Fristad, Dalsjöfors, 
Viskafors och Sandared 

2. Missiv dat 2022-05-30  
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§ 82 Dnr SN 2022-001071.1.3.1 

Remiss: Uppdrag att utreda att ge kostnadsfri TBE-
vaccin till medarbetare som arbetar i skog och mark 

Servicenämndens beslut 
Servicenämnden erbjuder redan TBE-vaccinationer för tillsvidareanställda och 
säsongsanställda medarbetare som arbetar i skog och mark. 

Sammanfattning av ärendet 
Som en del i vårt arbetsmiljöarbete erbjuder Servicenämnden redan TBE-
vaccinationer för de medarbetare som arbetar i skog och mark. Det gäller ett 
30-tal park-/anläggningsarbetare. Detta har gjorts sedan ett par år tillbaka då 
det stått klart att TBE-burna fästingar förekommer även i våra områden. För en 
TBE-infektion finns idag inga kända botemedel och följderna av en infektion 
kan vara mycket allvarliga. Vaccinering är ett effektivt sätt att undvika allvarliga 
biverkningar vid en eventuell infektion.  

Beslutsunderlag 
1. utdrag ur Kommunfullmäktiges sammanträdesprotokoll 2022-08-25, § 144 
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§ 83 Dnr SN 2022-001091.1.3.1 

Miljörapport T2 2022 

Servicenämndens beslut 
Servicenämnden godkänner Miljörapport Tertial 2, 2022. 

Sammanfattning av ärendet 
Servicenämndens verksamhet är certifierad enligt ISO-14001: 2015 för miljö. 
Det innebär att miljöfrågorna är påtagligt närvarande i verksamheterna.  

Servicekontoret har en egen sorteringsstation där vi tar hand om vårt avfall. 
Anläggningen Ramnaslätt tar emot återvunnen gatsten, plattor och kantsten 
från Borås Stads vägar och gångbanor. Vi återvinner all asfalt från kommunens 
gator och separerar asfaltsmassorna från grus. En annan stor 
återbrukshantering på anläggningen är jord. Jorden delas upp i anläggningsjord, 
som används till gräsmattor, trädgropar med mera. 

Servicekontoret utför uppdrag åt Borås stads förvaltningar och bolag enligt 
beställar-/utförarmodellen. Vare sig uppdragen gäller mark, bygg, anläggning 
eller olika typer av driftuppdrag ställer Servicekontoret krav på att material ska 
baseras på de krav som är ställda i databasen "Sunda Hus" och kategori A-B, i 
undantagsfall kategori C. Beställande förvaltningar och bolag hänvisar i sina 
underlag inför uppdrag som Servicekontoret ska utföra till material som ska 
arbetas in i projektet eller i driftuppdraget. Servicekontoret som utförare är då 
bunden till de material beställaren har önskat och det förutsätts att man i 
projekteringsskedet och i samband med framtagandet av förfrågningsunderlaget 
har tagit hänsyn till de beslut som är fattade i Borås stad gällande de aktuella 
frågeställningarna.  

Inom entreprenadverksamheten ruttoptimeras vinterväghållningen genom att 
ha förutbestämda distrikt med tydliga anvisningar om vilka gator och övriga 
ytor som omfattas och deras inbördes prioriteringsordning. Också inom post- 
och budverksamheten samt fastighetsskötseln ses rutterna över kontinuerligt 
och justeras för att få bort onödiga körningar. 

Beslutsunderlag 
1. Miljörapport Tertial 2, 2022 
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§ 84 Dnr SN 2022-001111.2.4.1 

Servicenämndens budgetuppföljning Tertial 2 

Servicenämndens beslut 
Servicenämnden godkänner rapport budgetuppföljning Tertial 2, 2022 med 
årsprognos 

Sammanfattning av ärendet 
Det ekonomiska resultatet för tertial 2-2022 visar ett överskott på 3 339 tkr, i 
detta ingår inte resultatet för införandet av kemikaliehanteringsregistret som per 
tertial 2-2022 uppgår till 893 tkr.  

Sysselsättningen har varit fortsatt god även under den här perioden, men stora 
prisökningar (och förlängda leveranstider) inom ett flertal områden har 
resulterat i ökade kostnader. Där har förvaltningen tillsammans med våra 
beställare arbetat fram en tätare indexreglering av avtalen, för att minska 
mellanskillnaderna som annars skulle haft resultatpåverkan. Som framgår av det 
ekonomiska sammandraget pekar resultatet därför fortsatt på att förvaltningen 
når upp till avkastningskravet på 5 000 tkr i årsredovisningen. 

I övrigt pekar delårsrapportens sysselsättningsgrad på att förvaltningen har en 
fortsatt stabil grund även under årets sista månader. Detta under förutsättning 
att de långsiktiga avtalen fortsatt kommer att ligga kvar som grund för 
verksamheten, i kombination med att marknadsutvecklingen inte avstannar och 
i alltför stor grad påverkar beställarnas möjligheter att fortsätta sitt arbete enligt 
plan.  

Beslutsunderlag 
1. Förslag till Budgetuppföljning Tertial 2, 2022  
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§ 85 Dnr SN 2022-001121.1.3.1 

Uppdrag som inte ingår i budget 

Servicenämndens beslut 
Servicenämnden ställer sig positiv till förslaget att inventera behovet av 
hjärtstartare och installera hjärtstartare efter behov. 

Sammanfattning av ärendet 
Servicenämnden bedriver verksamhet på många ställen i staden. Exempel på 
det är skötsel av fastigheter, idrottsanläggningar samt lokalvård. Det är då 
beställarförvaltningarna som inventerar behovet av hjärtstartare och installerar 
sådana efter behov.  

På Servicenämndens anläggning Pantängen finns två hjärtstartare; en i 
huvudentrén och en i verkstadsområdet. Även i Nornan, på plan 3 och 4, där 
avdelningen Dataservice är placerad, finns en hjärtstartare. De här tre 
hjärtstartarna ansvarar Servicekontoret för och alla tre är inrapporterade till 
Hjärtstartarregistret. Rutin för bl.a. översyn och batteribyte finns så att detta 
sker regelbundet.  

Beslutsunderlag 
1. Kommunfullmäktiges uppdrag som inte ingår i budget 
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§ 86 Dnr SN 2022-001131.1.3.1 

Inkomna synpunkter 

Servicenämndens beslut 
Servicenämnden godkänner redovisningen av inkomna synpunkter januari till 
juni 2022.  

Sammanfattning av ärendet 
Under perioden 1 januari till 30 juni 2022 kom det in 14 synpunkter till 
Servicenämnden. Fem av dem gällde frågor som inte ryms inom 
Servicenämndens ansvarsområde och de har därför vidarebefordrats till andra 
förvaltningar. De inkomna synpunkterna handlade om klagomål på bl.a. 
snöröjning, trasiga flaggor, städning i centrala Borås och bemötande i 
stadshusets reception. En synpunkt var ett förslag på att Borås Stad ska 
möjliggöra betalning av fakturor via autogiro eller skicka elektroniska fakturor. 

Beslutsunderlag 
1. Rapport synpunkter 1 januari till 30 juni 2022 
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§ 87 Dnr SN 2022-001171.1.3.1 

Delegationsbeslut 2022-09-21 

Servicenämndens beslut 
Redovisade delegationsbeslut läggs till handlingarna. 

Beslutsunderlag 
1. Redovisning av lämnade anbud på avdelningen Entreprenad 

Dnr SN 2022–00001 1.3.1.4 

 

2. Förteckning över delegationsbeslut om anställningar 

Dnr SN 2022–00002 1.3.1.4 

 

3. Redovisning av Ordförandes attest över 1,5 mnkr 

Dnr SN 2022–00003 1.3.1.4 
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§ 88 Dnr SN 2022-001181.1.3.1 

Informationsärenden 2022-09-21 

Servicenämndens beslut 
Redovisad information från avdelningarna läggs till handlingarna. 

Beslutsunderlag 
Micael Svensson, Ordförande 
Ordförande informerar att presidiet träffat revisionen den 16 september. Revisionen 
berättade bland annat om varför de åker ut och besöker de olika nämndpresidierna. En 
anledning till detta är att det hör till god revisionssed att föra dialog med de som 
granskas i en revision.  

 
Under mötet behandlades revisionsrapporten för 2021, vilken nämnden mottog i våras. 
Vi hade en genomgång av rapporten. En enskildhet i rapporten kommenterar Service-
nämndens arbete i förhållande till Barnkonventionen. Vi kommenterade att det är våra 
beställare som gör bedömningar om arbeten ska göras, Servicekontoret kommer först 
in i bilden när andra nämnder/förvaltningar har tagit beslut. 

 
Vi gick igenom olika frågeställningar om 2022 års budget och verksamhet. Särskilt 
uppehöll vi oss vi de större kostnadsökningar som varit under året. Här har det pågått 
ett arbete på Service- kontoret med att se över våra avtal. Vi har fått en acceptans inom 
kommunen att ha en tätare indexavstämning i våra avtal. Detta påverkar priser både 
vid ökningar respektive minskningar.  
Förändringen gör att redovisningen av kostnader hamnar där de förbrukas. 
 

 

Iréne Backlund, kemikaliesamordnare 
Kemikaliesamordnaren berättar att hon har i uppdrag att implementera och 
underhålla kemikaliehanteringssystemet. De flesta förvaltningar har nu anslutit 
sig till det. Grundskoleförvaltningen har sina kemikalier på plats, det är 
grundskola F-6 som ännu ej haft genomgång. Sociala omsorgsförvaltningen har 
också sina kemikalier på plats och kommer få genomgång av systemet i 
september/oktober. Även de kommunala bolagen har sina kemikalier på plats i 
systemet. Det är AB Bostäder och Borås, energi och miljö AB som ska ha 
genomgångar hur de arbetar däri.  
 
I systemet går det att hitta information om de olika kemikalierna som finns på 
varje förvaltning. De kemikalier som har faropiktogram ska det göras riskanalys 
på.  
 
Användarna kommer att få utbildning i det nya kemikaliehanteringssystemet. 
Uppdatering av kemikalieförteckningen för varje förvaltning eller kommunalt 
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bolag kommer ske årligen och detta följs upp via Stratsys. Användarmöten hålls 
kontinuerligt för att gemensamt kunna arbeta med att få bort hälso- och 
miljöfarliga kemikalier. Målet är att i framtiden att både minska och få bort de 
kemikalier som är mest hälso- och miljöfarliga, samt att minska antalet likvärda 
produkter inom staden som t.ex. diskmedel. 
 
 
Kenneth Lundqvist, Förvaltningschef 
Det är svårt att rekrytera nya medarbetare. Servicekontoret blir även av med 
personal som blir erbjudna andra jobb.  

 
Servicekontoret arbetar på ett område där det är som att vi är i högkonjunktur 
fast resten av samhället är i lågkonjunktur, vilket för med sig utmaningar. 
Servicekontoret arbetar nu för att förbereda sig och ställa om mot arbete i 
lågkonjunktur. 
 
 
Carina Andersson, avdelningschef Personal- och Kontorsservice 
Det är många aktiviteter på gång på Personal- och Kontorsservice just nu. En 
HR-specialist arbetar avdelat med projekt inom området. Exempel på sådana 
projekt är att ta fram en intern chefsutbildning, att hjälpa cheferna med att 
informera om de gemensamma principerna och att tillsammans med cheferna 
hålla work-shop om vad en anställning är. 

 
Det kommer ske en omorganisation på Servicekontoret och arbete pågår med 
det. De medarbetare som är berörda har fått information om de tänkta 
förändringarna.  
 
 
Anders Björk, avdelningschef Fordon- Verkstad 
Mekaniska verkstaden har bra beläggning. Arbetet med 5S (metod för ordning 
och reda) fortgår.  

 
Fordonsverkstaden, påbörjar bokningar för vinterdäcksbyte. Samtliga beställda 
vinterdäck är på plats för Borås Stads bilar. Anders Björk tackar för sin tid på 
Servicekontoret, då han kommer att sluta som avdelningschef.  
 
 
Niclas Bodeklint, avdelningschef Dataservice 
Avdelningschef för Dataservice informerar att det efter semestern så har det 
varit många samtal om bortglömda lösenord. Hårdvaruleveranserna börjar 
komma igång nu, men det är fortsatt långa leveranstider av mobiltelefoner. 
Hårdvarupriset beräknas stiga med ca 20 %. Dataservice har därför förbeställt 
ca 800 enheter för Q 1 och Q2 2022 till det gamla priset för att spara pengar.  
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Dataservice har driftsatt en till internetoperatör. Den nya internetoperatören är 
oberoende från den tidigare och har driftsatts för att säkerställa att 
uppkopplingen ska fungera även vid driftstörningar av den ena.  
 
Det har även skett två incidenter under semesterperioden. Den första skedde 1 
augusti då en fiberkabel grävdes bort, vilket orsakade driftstörningar. Den andra 
incidenten under semester orsakades av ett åsknedslag i Sjömarken/Sandared 4 
augusti, vilket ledde till att utrustning blev förstörd.  
 
En IT utredning kommer att genomföras i Borås Stad gällande vilken styrning 
och ledning som behövs i vår framtida digitaliseringsresa.  
 

Ann Malm, avdelningschef Affärsstöd 
Avdelningschef för Affärsstöd informerar att intern stab arbetar mycket med 
uppföljningar just nu. Exempel på sådana uppföljningar från årets kontrollplan. 
De arbetar även med övergång till elektronisk bokföringsorder på hela 
förvaltningen, med målsättning att ersätta den manuella hanteringen där så är 
möjligt. 
 
Det pågår även förberedelse inför ny version av vårat förssystem KomMa, som 
uppdateras på årsbasis.  
 
Avdelningschef för Affärsstör informerar även om att det på 
redovisningsservice har rekryterats en ny redovisningschef. Den nya 
redovisningschefen heter Nina Clareving och är en internrekrytering. Vidare 
pågår efterarbeten sedan senaste uppdateringen av Agresso. Det kommer att 
komma en ny version som ska fixa delar av de buggar som uppstått.  
 
Delårsbokslut för Borås Stad och koncernen har gjorts.  
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§ 89 Dnr SN 2022-001031.1.3.1 

  Anmälningsärenden 2022-09-21 

Servicenämndens beslut 
Redovisade anmälningsärenden läggs till handlingarna. 

Beslutsunderlag 
1. KKiK resultat 2017-2021 

Dnr SN 2022-00101 

 

2. Kommunfullmäktiges beslut för § 141 Delårsrapport januari - april 2022 för 
nämnderna 

Dnr SN 2022-00106 

 

3. Kommunfullmäktiges beslut gällande miljörapport 2021 

Dnr SN 2022–000108 1.1.3.1 
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§ 90  

Övriga frågor 
Det fanns ingen övrig fråga 
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§ 91  

Avslut av nämnd 
Ordförande och vice ordförande tackar Anders Björk, avdelningschef på 
Fordon, Förråd och Verkstad, som slutar på Servicekontoret för ett väl utfört 
jobb den här tiden och önskar honom lycka till. 
 
Ordförande tackar alla för visat intresse och förklarar mötet för avslutat.  
 
 
Nästa sammanträde hålls onsdag den 23 november 2022 kl. 14.00 
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